
Informace o setkání zástupců Rady 

s ruskou delegací z oblasti Samara dne 12. září 2012 
 

Dne 12. září 2012 se uskutečnilo neformální setkání 1. místopředsedkyně Rady pro výzkum, 

vývoj a inovace PhDr. Miroslavy Kopicové se tříčlennou delegací Samarské oblasti Ruské 

federace v čele s místopředsedou Samarské vlády a  ministrem hospodářství, investic 

a obchodu Alexandrem Kobenkem. Vzhledem k tomu, že se v tento den konalo zasedání 

vlády a Lichtenštejnský palác byl rezervován pro protokolární akci, realizovalo se setkání 

v hotelu Hoffmeister, Pod Bruskou 7, Praha 1. 

Radu pro výzkum, vývoj a inovace zastupovali dále člen Rady prof. Ing. Vladimír Mařík, 

DrSc. a ředitel Odboru výzkumu, vývoje a inovací, sekretář Rady Ing. Jan Marek, CSc. 

Ruskou delegaci dále tvořili: Sergej Bezrukov - ministr průmyslu a technologií, pan Nikita 

Zubarev a paní Jelena Šibajevová. 

Tématem neformálního setkání byla podpora rozvoje vzájemné spolupráce. 

První část jednání byla zaměřena na představení obou stran. 1. místopředsedkyně Rady 

PhDr. Miroslava Kopicová představila Českou republiku a její proměnu v posledních pěti 

letech, upozornila zejména na reformu výzkumu, vývoje a inovací a její hlavní prvky 

a na potřebu reformovat vysoké školství, hovořila také o účasti českých firem v ESA 

a o otevření kanceláře projektu Galileo v Praze, o spolupráci s USA a otevření kanceláře US 

Naval Research Office v Praze. 

Pan Alexandr Kobenko informoval českou stranu o prioritách regionu Samara, které chce 

jejich regionální vláda významně rozvíjet a tomu přizpůsobovat i oblast výzkumu 

a vzdělávání.  

Jde zejména o : 

 kosmický a letecký průmysl (ministr Kobenko zdůraznil záměr vyvinout malý letoun pro 

regionální dopravu v Rusku; v oblasti je soustředěn také kosmický průmysl) 

 automobilový průmysl a související odvětví 

 zpracování ropy a chemický průmysl. 

Česká strana poukázala na dobrou zkušenost s tzv. technologickými dny. Tyto akce, pořádané 

ve spolupráci s různými státy (zmínka o TWN, CHN, ARG) střídavě v České republice 

a v partnerském státě, pomáhají navazování kontaktů zejména malých a středních podniků 

obou partnerských států. Uspořádat „samarsko-české technologické dny“ by mohl být dobrý 

příspěvek k rozvoji vzájemné spolupráce. Samarská delegace tento návrh pozorně vyslechla 

a slíbila, že jej zváží. Dodala, že má zájem hlavně o spolupráci v kosmické oblasti. 

První místopředsedkyně Rady informovala samarskou delegaci o budování velkých 

infrastruktur pro výzkum. Na prvním místě jmenovala ELI, dále BIOCEV, CEITEC, FNUSA-

MAYO CLINIC, IT4INNOVATION. Zdůraznila, že jde o jedinečnou příležitost pro české 

vědce i jejich zahraniční kolegy a pro mladé vědecké pracovníky spolupracovat na velkých 

vědeckých projektech. Česká strana má zájem na spolupráci se zahraničními odborníky. 

Obě strany se shodly na tom, že je třeba hledat styčné body pro vzájemnou spolupráci a pro 

její rozvoj využít všechny dostupné možnosti, včetně federálních programů vlády Ruské 

federace, českých programů mezinárodní spolupráce a programů EU, které mohou využívat 

jak Ruská federace, tak Česká republika. Setkání přispělo k posílení bilaterálních vztahů mezi 

oběma zeměmi a stalo se tak impulzem k navázání spolupráce v oblasti výzkumu, vývoje 

a inovací mezi Samarskou oblastí a Českou republikou. 
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